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Menighedsrådsmøde i Sankt Stefans Sogn – Referat 

Den 10. september 2024 i Karmel, 1. sal 

Mødestart kl. 18.30 – mødeslut kl. 20.57 

 

MR-medlemmer til stede:  

Bente Kongerslev, Charlotte Bak, Eva Plambeck Olsen, Ole Hansen, Pernille Østrem, Thomas Høg 

Nørager  

MR-medlemmer afbud:  

Anne-Lise Hermansen, Iben Andersen, Jacobo Ramirez Nunez, Jane Thyrring Stouenberg, Laura 

Månsson (orlov), Toril Steffensen 

Øvrige til stede:  

Freja Bondgaard (præstepraktikant), Kevin Borbye Edelvang (medarbejderrepræsentant), Mariann 

Horn, Alejandra Mendez, Rasmus Underbjerg Pinnerup (kordegn, referent) 

 

 

Punkter til beslutning 

 

1. Valg af ordstyrer, jf. forretningsordenens § 4, stk. 3. v/ Eva 

Kevin er valgt som ordstyrer. 

 

2. Dagsorden: Kan dagsordenen godkendes? 

Dagsordenen er godkendt, som den foreligger. 

 

3. Kan referat fra MR-møde den 21. august godkendes? (Bilag 3.1) 

Referatet er godkendt. 

 

4. Kan regnskab for 2023 godkendes? v/ Eva 

Punktet udskydes til næste møde, da KAM endnu ikke er færdige med regnskabet. 

 

 

En hel times kirkesnak 

"Skal der åbnes for adgang til dobbelt kirkemedlemskab? Muligheder, udfordringer, risici?" 

Migranter slår sig i disse år/årtier i stort tal ned i Danmark, hvad der aktualiserer ovennævnte 

spørgsmål. Cand.theol. Ane Kirstine Brandt, generalsekretær for Folkekirke og Religionsmøde, 

indleder med et oplæg på ca. 20 minutter, hvorefter der er meningsudveksling og dialog. 
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Punkter til orientering 

 

5. Provstiudvalget. v/ Bente 

Provstiudvalgsmøde: 

Man arbejder i provstiet på at arrangere et ”Religionernes Folkemøde”, hvor de deltagende 

religioner kan stå med boder/borde og præsentere sig selv. Provstiudvalgets reservemidler 

vokser, og menighedsrådene kan søge midler fra denne ”fri reserve” til udviklingsprojekter. 

 

Strategiseminar: 

Der har været afholdt strategiseminar i provstiet, hvor der bl.a. blev præsenteret nye 

redskaber for provstier og sogne. I Nørrebro Provsti er der mange unge, der er medlemmer 

af folkekirken, men som ikke kommer i kirken. Der blev også afholdt gruppesamtaler, hvor 

man bl.a. drøftede, hvad man kunne gøre for at nå unge og unge voksne i provstiet; 

herunder faldt drøftelsen både på Kirke Care, de udsatte i provstiet (hvor kan vi møde dem 

og hvad kan vi gøre for dem?) og på, hvordan man kunne række ud til udlændinge. 

 

6. Budgetsamråd i Nørrebro Provsti. v/ Eva (Bilag 6.1, 6.2, 6.3, 6.4) 

Eva har været til budgetsamråd i provstiet (umiddelbart efter provstiudvalgsmødet) og 

fortæller, at der under beretningen for det forløbne år bl.a. blev sagt, at Forsikringsenheden 

har meddelt, at forsikringssagen i Sankt Stefans Sogn var afsluttet. Dette opponerede Eva 

imod. Iben og Eva er ikke enige i Forsikringsenhedens beskrivelse af forløbet og går videre 

med sagen. Kevin opfordrer til, at vi generelt formulerer vores oplevelse af sagen klart, så 

der ikke kan være nogen tvivl den. 

 

Endvidere berettes det, at de tidligere 5 %-midler er afløst af ”reservemidler”, som er lettere 

at søge. Nørrebro Provstis reserve deles op i to puljer, der kan søges løbende af 

menighedsrådene, nemlig puljerne fri reserve og uforudsete udgifter. 

 

Vi har fået bevilget penge til at lave ny varme og nyt gulv i kirken. Vi får ca. 7,5 mio. til disse 

anlægsarbejder og er de eneste, der er blevet tildelt anlægsmidler i budgettet for 2025. 

Vi skal have udarbejdet dette projekt, der skal godkendes af provsti, stift og 

Nationalmuseet. Iben og Eva mødes med arkitekten om det i morgen.  

 

Alle interesserede MR-medlemmer er velkomne til at træde ind i byggeudvalget, der 

arbejder med sagen, hvis de vil være med til at præge projektets udformning. Når projektet 

tager nærmere form, vil det blive forelagt MR til godkendelse. 

 

Projektet indebærer også, at kirken vil skulle lukkes længere tid i løbet af 2025, i hvilken 

forbindelse vi må holde kirke i Karmel samt låne nabokirker til visse handlinger. 
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7. Jubilæet: Hvor langt er vi? v/ Kevin, Pernille, Thomas og Toril 

Musikafdelingen takker for, at MR fastlagde jubilæumsfejringens dato på sidste møde. 

Biskoppen kommer og prædiker, og provsten deltager. Nu går arbejdet i gang med at 

invitere vidt og bredt blandt venner og folk, der har haft tilknytning til og betydning for 

Stefanskirken gennem tiden. Man overvejer mange muligheder for at skabe plads til, at alle, 

der vil, kan deltage. Skal vi fx arbejde med at transmittere jubilæumsfejringen ud på 

kirkepladsen? Skal vi have et opvarmet telt? Skal vi have billetter til deltagelse på dagen? 

Toril arbejder videre med at redigere jubilæumsskriftet. Vi har fået en professionel fotograf 

til at tage alle de nødvendige billeder til jubilæumsskriftet, og de er nu i hus. 

 

8. Det kommende menighedsrådsvalg. v/ Eva 

Valgforsamling afholdes tirsdag d. 17. september kl. 19-21 i festsalen. 

Alle, der ønsker genvalg, skal komme i tidsrummet og stille op eller lade sig repræsentere 

ved en anden med en fuldmagt. Mariann melder sig til at tage imod folk på kirkepladsen og 

vise dem over i Karmel. Vi laver hesteskoopstilling i festsalen. 

 

9. Budgetmøder. v/ Eva 

Der afholdes budgetmøder d. 18. september kl. 19 [Rettelse: Senere ændret til d. 1. oktober 

kl. 18. -RUP] og d. 9. oktober kl. 18. Eva opfordrer alle interesserede til at deltage og 

understreger, at man ikke behøver at have flair for regnskaber eller i øvrigt styr på økonomi 

– det vigtigste er blot, at man har idéer, visioner og/eller meninger om, hvad Sankt Stefans 

Sogn skal bruge penge på i det kommende år. 

 

10. Aktiviteter. v/ præsterne 

- Vi har fået 51 tilmeldinger til konfirmationsforberedelse, hvilket er historisk mange. 

Pernilles konfirmander var i kirke i søndags med deres familie, og Thomas’ kommer på 

søndag til høstgudstjenesten, hvor Freja, der er turnuspræst i kirken, prædiker. Da 33 af 

disse undervises på ét hold, har vi skaffet yderligere bistand til konfirmandundervisningen.  

- Freja prædiker endvidere d. 17. november. 

- Pernille påbegynder sorggruppe d. 8. oktober for folk, der er pårørende til folk, der har 

begået selvmord. Man kan finde mange andre sorggrupper i folkekirkeligt regi, se evt. 

https://www.folkekirken.dk/folkekirken-arbejder/sorggrupper/find-sorggruppe 

- Mariann foreslår, at man kunne forsøge sig med at oprette en strikkesalon i regi af 

Stefanskirken. Kevin siger, at det har været en stor succes i Sankt Jakobs Kirke på Østerbro. 

Thomas slår et slag for, at man også kunne inkludere perleplader og lignende. Der er bred 

opbakning til projektet. 

 

11. Evt. 

Ole gør opmærksom på, at dagens oplægsholder, Ane Kirstine Brandt, sammen med Pia 

Rose Böwadt har udgivet to bøger, som han varmt anbefaler: ”Gud på Borgen – Interview 

https://www.folkekirken.dk/folkekirken-arbejder/sorggrupper/find-sorggruppe
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med danske politikere om religionens rolle i samfundet” fra 2011 og ”Gud i skolen - 

religiøse dilemmaer i skolens praksis” fra 2018. 

 

Mødet afsluttedes kl. 20.57. 

 

Kommende FU-møder i resten af 2024: 

8/10, 5/11 

 

Kommende MR-møder i resten af 2024: 

22/10, 21/11 


